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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Otwieram obrady LIII sesji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Sesja 
przeprowadzana jest zdalnie. Proszę Państwa wszystkich Radnych o potwierdzenie 
kworum, czyli naciśnięcie tej rączki z boku. 

Jak to wygląda w tej chwili?  

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Jeszcze 4 osoby nie potwierdziły. Trzy - Pan Radny Rytel, Pani Radna Zakrzewska 

i Pan Radny Żochowski.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

No dobrze, ale czyli ja rozumiem, że możemy, możemy procedować, bo kworum 
mamy. Czyli rozumiem, że mamy 48 Radnych, którzy potwierdzili kworum. 
Stwierdzam, że w posiedzeniu uczestniczy odpowiednia liczba Radnych, aby obrady 
Sejmiku uznać za prawomocne. Na sekretarza obrad powołuje Pana Radnego 
Konrada Wojnarowskiego z Klubu Polskiego Stronnictwa Ludowego. Protokół z 
poprzedniego posiedzenia Sejmiku zgodnie z § 3 ust. 8 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, został wyłożony do wglądu Pań i Panów Radnych. Do 
protokołu nie zgłoszono uwag. Na podstawie § 3 ust. 9 protokół został podpisany. 
Przypominam Państwu, że obrady są transmitowane i utrwalane. Wszelkie 
informacje dotyczące ochrony danych osobowych, znajdują się i na BIP-ie, i na 
stronie Samorządu Województwa. Przechodzimy, do pkt 2 przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad został wszystkim Państwu Radnym dostarczony. 

Nie mamy na razie, czy też na Konwencie nie było propozycji rozszerzenia porządku 
obrad. Natomiast wpłynął wniosek Zarządu, uchwała Zarządu, w sprawie wycofania 
pkt 15. To jest projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Siedlecko-
Węgrowskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. Pytanie tutaj tylko do Pana 
Marszałka czy też przedstawiciela zarządu, czy Zarząd podtrzymuje swój wniosek? 

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Tak podtrzymuję Panie Przewodniczący. Proszę o zdjęcie tego punktu. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy jakieś inne propozycje zmiany porządku obrad mamy? 

Proszę Państwa, jeżeli nie, przystąpimy do głosowania propozycji zmiany porządku 
obrad, czyli mówimy w tej chwili o zdjęciu pkt 15, to jest druk nr 926. Tutaj już 
powinniśmy mieć sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska, no ale ponieważ 
wnioskodawca projektu uchwały ją wycofuje, w związku z tym musimy zmienić 
porządek obrad. Czy my jesteśmy gotowi do głosowania? 

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Tak, już jest przygotowane głosowanie.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

To, kto z Państwa Radnych jest za zmianą porządku obrad polegającą na usunięciu 
pkt 15 - Sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały, 
zmieniającej uchwałę w sprawie Siedlecko - Węgrowskiego Obszaru Chronionego 
krajobrazu, druk nr 926?  
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Krzysztof Żochowski 

Krzysztof Żochowski, poproszę o dołączenie mnie, bo dopiero udało mi się 
zalogować. 

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Już Pan Radny jest dołączony.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Czy możemy to głosowanie uruchomić? 

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Uruchomione już jest głosowanie. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

A ja nie widzę tego głosowania. Nie wiem dlaczego? 

Dobrze, tylko tak Pani Lauro, ja mam, mi się tu wyświetla, że głosowanie nie zostało 
jeszcze przeprowadzone. I nie mam też możliwości... 

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Bo już wszyscy oddali głos oprócz Pana, więc u wszystkich działa 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Jeszcze, jeszcze Pan Radny Wojnarowski, tak jak widzę?  

Czyli nie wszyscy. I Pana Rytla rozumiem, że na razie cały czas nie ma. Radny 
Żuchowski jest już widzę po głosowaniu. 

Czy Pan Radny Wojnarowski głosuje?  

No nic, dziękuję.  

Za przyjęciem zmiany w porządku obrad głosowało 43 Radnych.  

1 Radny był przeciw. 

5 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik przyjął zmianę w 
porządku obrad. Proszę Państwa, przechodzimy zatem do pkt 3. O zabranie głosu 
proszę Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego. 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo, 
Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę, w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego 
na lata 2023 - 2038. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu 
obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały 
do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z 
autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego, na posiedzeniu w dniu 
28 lutego 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę, 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 
2023 - 2038 z druku nr 939, wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa 
Mazowieckiego. Dziękuję.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z 
Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 939 wraz z 
autopoprawką?  

Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu?  

Jeszcze Pan Radny Jakub Kowalski, Pan Radny Wojnarowski. Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 25 Radnych, nikt nie był przeciw, 23 
radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2023 - 2038, druk nr 939 
wraz z autopoprawką. Przechodzimy do pkt 4. O zabranie głosu ponownie proszę 
Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego. 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo, 
Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę, w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2023 rok. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką 
nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego, na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2023 
roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę, w sprawie 
uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2023 rok z druku nr 940, wraz 
z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa. Mazowieckiego. Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 940 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw?  

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 25 Radnych, nikt nie był przeciw, 24 
Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie uchwały budżetowej 
Województwa Mazowieckiego na 2023 rok, druk nr 940 wraz z autopoprawką. 

Przechodzimy do pkt 5. O zabranie głosu ponownie Proszę Pana Przewodniczącego 
Adama Orlińskiego. 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo, 
Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek 
budżetowych prowadzących działalność oświatową Województwa Mazowieckiego. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
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Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, na posiedzeniu w 
dniu 28 lutego 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę, w sprawie wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek 
budżetowych prowadzących działalność oświatową Województwa Mazowieckiego z 
druku nr 938. Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 938?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, 

1 Radny, wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie wydzielonych 
rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych prowadzących 
działalność oświatową Województwa Mazowieckiego, druk nr 938. Przechodzimy do 
pkt 6. O zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego. 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo, 
Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej, z przeznaczeniem na realizację 
projektów w ramach Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego 
rozwoju województwa mazowieckiego. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 
ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy 
projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego 
czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu 
uchwały na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2023 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej z 
przeznaczeniem na realizację projektu w ramach Instrumentu wsparcia zadań 
ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego z druku nr 941. 
Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 941?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu?  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, 1 Radny 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej z 
przeznaczeniem na realizację projektów w ramach Instrumentu wsparcia zadań 
ważnych dla równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego, druk nr 941. 
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Przechodzimy do pkt 7. O zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Adama 
Orlińskiego. 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo 
Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie 
udzielenia Gminie Stary Lubotyń pomocy finansowej na zakup samochodu 
ratowniczo-gaśniczego dla OSP Stary Lubotyń. Przewodniczący Sejmiku, na 
podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, 
skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po 
rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2023 roku, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie udzielenia Gminie Stary 
Lubotyń pomocy finansowej na zakup samochodu ratowniczo gaśniczego dla OSP 
Stary Lubotyń z druku nr 920. Dziękuję. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 920?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu?  

Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie udzielenia Gminie Stary Lubotyń pomocy finansowej na zakup 
samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Stary Lubotyń, druk nr 920. 
Przechodzimy do pkt 8. Ponownie proszę o zabranie głosu Pana Przewodniczącego 
Adama Orlińskiego. 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo. 
Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie zaciągnięcia przez Województwo Mazowieckie kredytu długoterminowego 
w wysokości 150 000 000 zł w Europejskim Banku Inwestycyjnym. Przewodniczący 
Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, 
celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, 
po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2023 roku, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zmieniającej uchwałę w sprawie 
zaciągnięcia przez Województwo Mazowieckie kredytu długoterminowego w 
wysokości 150 000 000 zł w Europejskim Banku Inwestycyjnym, z druku 922. 
Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 922?  



Strona 7 z 23 
 

Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 25 Radnych, 21 Radnych było przeciw, 1 
Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 
podjął uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie zaciągnięcia przez Województwo 
Mazowieckie kredytu długoterminowego w wysokości 150 000 000 zł w Europejskim 
Banku Inwestycyjnym, druk nr 922. Przechodzimy do pkt 9. O zabranie głosu proszę 
Pana Przewodniczącego Adama Orlińskiego. 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo, 
Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie 
udzielenia Gminie Rybno pomocy finansowej. Przewodniczący Sejmiku, na 
podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, 
skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów, celem 
przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po 
rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 28 lutego 2023 roku, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie udzielenia Gminie Rybno 
pomocy finansowej z druku nr 924. Dziękuję. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 924? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie udzielenia Gminie Rybno pomocy finansowej, druk nr 924. 
Przechodzimy do pkt 10. Tym razem o zabranie głosu poproszę Panią 
Przewodniczącą Jadwigę Zakrzewską. 

Czy Pani Przewodnicząca nas słyszy?  

Tutaj jakiś kontakt z Panią Przewodniczącą mamy, pani dyrektor?  

Kinga Żuchowska - Dyrektor Kancelarii Sejmiku  

Zaraz się skontaktujemy z Panią Przewodniczącą. 

Jadwiga Zakrzewska 

Już teraz jestem słyszalna? 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak, teraz Panią słychać. Proszę bardzo, Pani Przewodnicząca. 

Jadwiga Zakrzewska 

Sprawozdanie Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego o projekcie uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Państwowemu Zespołowi 
Ludowemu Pieśni i Tańca „Mazowsze” im. Tadeusza Sygietyńskiego w Karolinie. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
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Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Kultury Dziedzictwa Narodowego, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja, na posiedzeniu w dniu 9 lutego 2023 roku 
zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 
statutu Państwowemu Zespołowi Ludowemu Pieśni i Tańca "Mazowsze" im. 
Tadeusza Sygietyńskiego w Karolinie, z druku numer 916. Dziękuję. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 916?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie nadania statutu Państwowemu Zespołowi 
Ludowemu Pieśni i Tańca Mazowsza imienia Tadeusza Sygietyńskiego w Karolinie, 
druk nr 916. Przechodzimy do pkt 11. O zabranie głosu proszę Pana Marszałka 
Wiesława Raboszuka. 

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, przedkładam pod obrady 
Sejmiku projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Mazowieckiej 
Jednostki Wdrażania Programów Unijnych i nadania jej statutu. 

Mazowiecka Jednostka Wdrażania Programów Unijnych od chwili powstania 
swojego, realizuje zadania w ramach programów operacyjnych. Funkcjonuje jako 
instytucja wdrażająca programy unijne, współfinansowane ze środków pochodzących 
z budżetu i funduszy Unii Europejskiej. 

Jednostka uczestniczy w realizacji zadań wynikających z pełnienia przez Zarząd 
Województwa Mazowieckiego roli instytucji zarządzającej dla Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007-2013 oraz 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-
2020. Posiada duży potencjał intelektualny, w postaci doświadczonych pracowników 
oraz odpowiednie zaplecze infrastrukturalno-sprzętowe, które umożliwia m.in. 
sprawny udział w wyborze projektów, zawieranie i rozwiązywanie z beneficjentami 
umów o dofinansowanie projektów, dokonywanie rozliczeń projektów, prowadzenie 
kontroli realizacji projektów, nakładanie korekt finansowych, odzyskiwanie kwot 
podlegających zwrotowi. Powyższe czynniki i uwarunkowania kadrowo-organizacyjne 
stanowią podstawę właściwej realizacji założeń kolejnej perspektywy finansowej, jaką 
jest program Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021-2027, co zresztą zostało 
potwierdzone przez Komisję Europejską. Zmiana obowiązujących przepisów, w 
zakresie realizacji kolejnego programu operacyjnego, uzasadnia zmianę regulacji w 
zakresie zadań jednostki, poprzez wskazanie zadań przypisanych instytucjom 
pośredniczącym.  

Proszę jeszcze o uwzględnienie w tym materiale autopoprawki. W § 3 uchwały mamy 
napisane w tej chwili uchwała wchodzi w życie w projekcie oczywiście uchwały, 
"uchwała wchodzi życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Mazowieckiego". A proponuje się autopoprawką, aby ten 
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§ 3 miał brzmienie, „uchwała wchodzi w życie z dniem następującym po dniu 
ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego”. Ta zmiana ma 
na celu umożliwienie Mazowieckiej Jednostce Wdrażania Programów Unijnych, 
przystąpienie niemalże z marszu do realizacji zadań związanych z FEM-em, czyli 
programem Fundusze Europejskie dla Mazowsza, ponieważ chcielibyśmy jak 
najszybciej, aby ten program został wdrożony, czyli po prostu ogłosić konkursy 
związane z wydatkowaniem środków z tej perspektywy finansowej. Bardzo proszę o 
przejście do drugiego czytania. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 
projektu uchwały?  

Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania.  

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 937 wraz z autopoprawką?  

Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu?  

Dziękuję.  

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, ja pomyliłam się w głosowaniu. Elżbieta Lanc, jestem "za". 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ja mogę prosić o wyświetlenie wyników? Dziękuję bardzo. 

Za głosowało 27 radnych, 1 osoba głosowała przeciw. Rozumiem Pani Marszałek, 
która się pomyliła i chciała głosować za. Czyli mamy 28 głosów za, 0 przeciw i 22 
Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę, w sprawie utworzenia 
Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych i nadania jej statutu, druk nr 
937 wraz z autopoprawką. Przechodzimy do pkt 12. O zabranie głosu proszę Pana 
Przewodniczącego Mirosława Augustyniaka. 

Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni. Pragnę 
przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały, w 
sprawie wniosku do Mazowieckiego Inspektora Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do 
Komisji Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na 
posiedzeniu w dniu 13 lutego 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie wniosku do Mazowieckiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska, druk nr 917.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, tylko teraz jakoś zaniknął mi Pan tutaj. Nie wiem, czy to już 
koniec?  
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Mirosław Augustyniak 

Koniec, koniec.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Koniec tak. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały? 

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 912?  

Znaczy 917, przepraszam bardzo. 

Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 29 Radnych, nikt nie był przeciw, 21 
Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie wniosku do Mazowieckiego 
Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, druk nr 917. Przechodzimy do pkt 
13. O zabranie głosu ponownie proszę Pana Przewodniczącego Mirosława 
Augustyniaka.  

Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni. Pragnę 
przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie stanowiska w 
sprawie konieczności zmiany przepisów dotyczących gospodarowania odpadami. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt stanowiska do Komisji 
Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu stanowiska na posiedzeniu w 
dniu 27 lutego 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska w sprawie 
konieczności zmiany przepisów dotyczących gospodarowania odpadami, druk nr 
923. Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. 

Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy 
projektu stanowiska? 

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu stanowiska z druku nr 923?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Za przyjęciem projektu stanowiska głosowało 27 Radnych.  

Michał Góras 

Panie Przewodniczący Michał Góras, ja się pomyliłem jestem "przeciw". Proszę o 
zmianę.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

19 radnych było przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. Rozumiem, że Pan 
Radny Michał Góras chciał głosować przeciw. Czyli za głosowało 26 Radnych, 
przeciw 20, 3 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 
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Województwa Mazowieckiego podjął stanowisko, w sprawie konieczności zmiany 
przepisów dotyczących gospodarowania odpadami, druk nr 923. Przechodzimy do 
pkt 14. O zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Mirosława Augustyniaka.  

Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni. Pragnę 
przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Mińskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 
Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w 
dniu 27 lutego 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie Mińskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu, druk nr 925. 
Dziękuję. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 925?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję.  

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, 1 Radny 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę, zmieniającą uchwałę w sprawie Mińskiego Obszaru Chronionego 
Krajobrazu, druk nr 925. Przypomnę Państwu, że dotychczasowy pkt 15 został zdjęty 
z porządku, z porządku obrad. Przechodzimy wobec tego do nowego pkt 15. I 
ponownie tutaj proszę o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Mirosława 
Augustyniaka.  

Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni. Pragnę 
przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały w 
sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Górznieńsko-
Lidzbarskiemu Parkowi Krajobrazowemu. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 
10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował 
powyższy projekt uchwały do Komisji Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia 
pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 

Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 27 lutego 
2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uzgodnienia projektu 
uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego zmieniającej uchwałę w 
sprawie nadania statutu Górznieńsko-Lidzbarskiemu Parkowi Krajobrazowemu, druk 
nr 930. Bardzo dziękuję. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  



Strona 12 z 23 
 

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 930? 

Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 Radnych, nikt nie był przeciw, 

1 Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego zmieniającej uchwałę, w sprawie nadania 
statutu Górznieńsko-Lidzbarskiemu Parkowi Krajobrazowemu, druk nr 930. 
Przechodzimy do pkt 16. O zabranie głosu ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Mirosława Augustyniaka. 

Mirosław Augustyniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni. Pragnę 
przedstawić sprawozdanie Komisji Ochrony Środowiska o projekcie uchwały w 
sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Gostynińsko-
Włocławskiemu Parkowi Krajobrazowemu. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 
10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował 
powyższy projekt uchwały do Komisji Ochrony Środowiska, celem przeprowadzenia 
pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego 
projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 27 lutego 2023 roku pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego zmieniającej uchwałę w sprawie nadania 
statutu Gostynińsko-Włocławskiemu Parkowi Krajobrazowemu, druk nr 931. Dziękuję 
bardzo. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 931?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 47 Radnych, nikt nie był przeciw, 1 Radny 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Gostynińsko-
Włocławskiemu Parkowi Krajobrazowemu, druk nr 931. Przechodzimy do pkt 17. O 
zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Krzysztofa Skolimowskiego. 

Krzysztof Skolimowski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Przedstawiam sprawozdanie 
Komisji Edukacji, Nauki i Szkolnictwa Wyższego o projekcie uchwały w sprawie 
zamiaru przekształcenia, zamiaru przeniesienia kształcenia z zawodów technik leśnik 
i technik architektury krajobrazu, zamiaru likwidacji oraz zamiaru przekształcenia 
niektórych szkół i placówek wchodzących w skład Zespołu Szkół Drzewnych i 
Leśnych im. Jana Kochanowskiego w Garbatce-Letnisku. 
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Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 
Edukacji, Nauki i Szkolnictwa Wyższego, w celu przeprowadzenia pierwszego 
czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu 
uchwały na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie zamiaru przeniesienia kształcenia w zawodach technik leśnik i 
technik architektury krajobrazu, zamiaru likwidacji oraz zamiaru przekształcenia 
niektórych szkół i placówek wchodzących w skład Zespołu Szkół Drzewnych i 
Leśnych imienia Jana Kochanowskiego w Garbatce-Letnisku z druku nr 918. 
Dziękuję bardzo. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 918? Kto jest przeciw?  

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, 

1 Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie zamiaru przeniesienia kształcenia w 
zawodach technik leśnik i technik architektury krajobrazu, zamiaru likwidacji oraz 
zamiaru przekształcenia niektórych szkół i placówek wchodzących w skład Zespołu 
Szkół Drzewnych i Leśnych imienia Jana Kochanowskiego w Garbatce-Letnisku, 
druk nr 918. Przechodzimy do pkt 18. O zabranie głosu proszę Panią 
Przewodniczącą Annę Brzezińską. 

Anna Brzezińska 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Zarządzie, Wysoki Sejmiku. 
Przedstawiam sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i 
Przeciwdziałania Bezrobociu o projekcie uchwały w sprawie wysokości opłat za 
przeprowadzenie egzaminu państwowego, wymaganego do uzyskania prawa jazdy 
odpowiedniej kategorii. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 
Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy 
projekt uchwały do Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i 
Przeciwdziałania Bezrobociu, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 
opracowania sprawozdania. Komisja, na posiedzeniu w dniu 27 lutego 2023 roku 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wysokości opłat za 
przeprowadzenie egzaminu państwowego wymaganego do uzyskania prawa jazdy 
odpowiedniej kategorii, z druku nr 928. Pragnę jeszcze parę słów powiedzieć 
Państwu przed procedowaniem tej uchwały. Temat nieadekwatny, nieadekwatnie 
niskich opłat za egzaminy na prawo jazdy był przez dłuższy czas poruszany przez 
większość sejmików w kraju. Wysokość, wysokość tych stawek była nieadekwatna i 
nie miała żadnego odzwierciedlenia w realnych nieponoszonych kosztach organizacji 
egzaminów. Samorządy apelowały także do rządu o zmianę tych stawek. Niestety 
rząd też, jakby tutaj nie podjął decyzji o zmianie stawki, a tą, ten obowiązek 
przerzucił na samorządy, czyli odpowiedzialność za ustalenie opłat egzaminacyjnych, 
uchwalając nowelizację ustawy prawo o ruchu drogowym oraz o kierujących 
pojazdami 4 listopada 2022 roku. Szanowni Państwo, wczoraj bardzo dokładnie 
przeanalizowaliśmy sytuację. Do tej pory ustawodawca ustalał wysokość za 
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państwowy egzamin państwowy na prawo jazdy, ustalającą stawkę dla całego kraju. 
Problemy finansowe WORD-ów spowodowane były brakiem zwiększenia tej stawki 
od 2007 roku. Przy ustalaniu wysokości opłaty w naszej uchwale, wzięto pod uwagę 
wysokość opłat za egzaminy, za przeprowadzenie egzaminu państwowego. Zostały 
spowodowane wzięciem pod uwagę po pierwsze, wieloletnich zaniedbań w 
dostosowaniu tych wysokości opłat do rosnących kosztów organizacji egzaminów i 
też towarzyszących sytuacji chociażby zjawiska demograficznego i socjologicznego, 
czyli spowodowane zmniejszeniem ilości, liczby egzaminów. Trzeba podkreślić, że 
główną częścią przychodów WORD-u osiągającą z przeprowadzenia egzaminów na 
prawo jazdy, 90 aż procent wszystkich przychodów stanowią właśnie, stanowią 
właśnie egzaminy na prawo jazdy. 

Szanowni Państwo, prócz przerzucenia obowiązku na sejmiki ustalania wysokości 
egzaminu, ustawodawca wprowadził ponadto obowiązek i należy to podkreślić, że 
środki pochodzące z opłat za egzaminy, muszą także zagwarantować możliwość 
modernizacji utrzymania infrastruktury służącej do przeprowadzenia egzaminów. I 
tutaj wprowadzono obowiązek, że najpóźniej do 1 stycznia 2025 roku WORD-y, będą 
musiały posiadać do dyspozycji ciągniki siodłowe z naczepami z powodu, z tego 
powodu też będzie niezbędne, będą konieczne zakupy. Po pierwsze, wymiana 
obecnej floty pojazdów i też modernizacja placu manewrowego, no w celu 
umożliwienia wykonania zadań egzaminacyjnych dla tych pojazdów, które będą 
wymagać znacznych nakładów finansowych. Dodatkowo WORD-y będą musiały 
ponieść koszty na zaplanowaną przez dostawcę systemu teleinformatycznego dla 
WORD-ów modernizację oraz utrzymanie serwerów i stacji roboczych służących do 
przeprowadzenia egzaminów na prawo jazdy. Przedstawione w uchwale wysokości 
opłat za przeprowadzenie egzaminu państwowego, poza pokryciem kosztów 
rzeczowych i osobowych, powinno także zapewnić dokonanie podwyżki 
wynagrodzeń egzaminatorów, która od 2007 roku nie była podwyższona. W związku 
z tym, w celu umożliwienia też ośrodkom realizacji ich zadań na odpowiednim 
poziomie, koniecznie jest ustalenie maksymalnej wysokości opłat za 
przeprowadzenie egzaminu państwowego. Dziękuję bardzo. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub 
wnioskodawcy projektu uchwały?  

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania.  

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 928? Kto jest 
przeciw?  

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 28 Radnych, 19 Radnych było przeciw, 2 
Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie wysokości opłaty za przeprowadzenie 
egzaminu państwowego wymaganego do uzyskania prawa jazdy odpowiedniej 
kategorii, druk nr 928. Przechodzimy do pkt 19. O zabranie głosu proszę Panią 
Przewodniczącą Urszulę Kieszkowską. 

Urszula Kierzkowska 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Chciałbym przedstawić 
sprawozdanie Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o 
projekcie uchwały, zmieniającej uchwałę w sprawie "Rocznego programu współpracy 
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Województwa Mazowieckiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2023". Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 
Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy 
projekt uchwały do Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego, w celu przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w 
dniu 24 lutego 2023 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę, w sprawie "Rocznego programu współpracy Województwa Mazowieckiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023". Jest to 
druk nr 929. Dziękuję bardzo. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub 
wnioskodawcy projektu uchwały? 

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 929? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 
Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 Radnych, nikt nie był 
przeciw, 1 Radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, zmieniającą uchwałę w sprawie "Rocznego 
programu współpracy Województwa Mazowieckiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2023 rok", druk nr 929. Przechodzimy do pkt 20. O 
zabranie głosu proszę Pana Marszałka Wiesława Raboszuka. 

Wiesław Raboszczuk 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Przedkładam projekt uchwały, 
zmieniającej uchwałę w sprawie konkursu pt. "Mazowieckie Zdarzenia Muzealne - 
Wierzba". Proponuje się zmianę w uchwale z 12 marca 2012 roku, w sprawie 
konkursu Mazowieckie Zdarzenia Muzealne - Wierzba". Konkurs obejmuje kategorie 
wystawy, projekty edukacyjne, wydawnictwa muzealne, kategorie otwarte, plakat 
muzealny i dotychczas była jeszcze jedna kategoria - muzea w sieci. Proponuje się 
zrezygnować z tej kategorii mającej charakter kategorii otwartej. Obejmowała ona 
wydarzenia, które udostępniane były wyłącznie w Internecie m.in. wystawy, spacery 
wirtualne, zajęcia edukacyjne, koncerty, konferencje, spotkania, happeningi i inne. 
Przedmiotowa kategoria została wprowadzona w czasie pandemii, gdy działalność 
muzeów była bardzo ograniczona, gdyż w dużej mierze przeniosła się do Internetu, a 
obecnie straciła na aktualności. 

Bardzo proszę o przejście do drugiego czytania. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 
uchwały? 

Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania.  

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 921? Kto jest przeciw?  

Kto wstrzymał się od głosu? 
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 
uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie konkursu pt. "Mazowieckie Zdarzenia 
Muzealne - Wierzba", druk nr 921. Przechodzimy… 

Konrad Rytel 

Przepraszam, Konrad Rytel, czy ja mógłbym dołączyć, bo mam kłopoty tu z 
łącznością. Przepraszam bardzo. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Prośba, żeby dołączyć Pana Radnego do kworum, dobrze?  

Konrad Rytel 

Dziękuję, przepraszam. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę Państwa, przechodzimy do pkt 21. 

O zabranie głosu. Proszę Pana Przewodniczącego Marcina Podsędka. 

Marcin Podsędek 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Wysoki Sejmiku. Przekładam Sejmikowi 
sprawozdanie doraźnej Komisji Sejmiku Województwa Mazowieckiego do spraw 
planowanej budowy Centralnego Portu Komunikacyjnego o projekcie stanowiska w 
sprawie wszczęcia przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska w Warszawie 
postępowania dotyczącego wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 
przedsięwzięcia pod nazwą "Budowa Centralnego Portu Komunikacyjnego wraz z 
urządzeniami i obiektami niezbędnymi do jego funkcjonowania". Przewodniczący 
Sejmiku, na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa 
Mazowieckiego, skierował powyższy projekt stanowiska do doraźnej Komisji Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego do spraw planowanej budowy Centralnego Portu 
Komunikacyjnego w celu przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 
sprawozdania. W trakcie pierwszego czytania projektu stanowiska została złożona 
następująca poprawka. Dodaje się czwarty akapit w brzmieniu: "Jednocześnie mając 
na uwadze zainteresowanie strony społecznej, a także obszar oddziaływania 
inwestycji, apelujemy o rozszerzenie katalogu stron postępowania o wszystkich 
mieszkańców województwa mazowieckiego". Komisja przyjęła tą propozycję i była 
oczywiście pozytywna jest jej rekomendacja. Komisja, po rozpatrzeniu tego projekty 
stanowiska na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2023 roku, pozytywnie zaopiniowała 
projekt stanowiska w sprawie wszczęcia przez Regionalną Dyrekcję Ochrony 
Środowiska postępowania dotyczącego wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pod nazwą: "Budowa Centralnego Portu 
Komunikacyjnego wraz z urządzeniami i obiektami niezbędnymi do jego 
funkcjonowania", z druku nr 927 wraz z przyjętą poprawką. Dziękuję. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 
wnioskodawcy projektu stanowiska?  

Stefan Traczyk 

Ja mam Panie Przewodniczący.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę bardzo, Pan Radny Stefan Traczyk.  

Stefan Traczyk 

Bo w materiałach dostaliśmy projekt tego stanowiska i teraz tutaj wyświetliłem sobie 
to stanowisko, to jednak Panie Przewodniczący sprawozdawco, to nie ma w tym 
dokumencie, który został do nas przesłany tej poprawki. To ona dopiero teraz jest 
wprowadzana tak jakby rozumiem, że ona będzie wklejona ta poprawka?  

Marcin Podsędek 

Mogę Panie Przewodniczący? 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak, proszę bardzo. 

Marcin Podsędek 

Tak, oczywiście, to jest poprawka, która została wprowadzona na posiedzeniu 
komisji, ale sprawozdanie, które z tego posiedzenia oczywiście jest dostępne w 
materiałach na e-Sesji i można było się też z nią absolutnie zapoznać z jej treścią, 
więc tutaj chyba nie było takiej sytuacji, żeby Radni mieli tej wiedzy przed sesją. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, wobec tego przystępujemy do głosowania. 

Marcin Podsędek 

A Panie Przewodniczący, bo tutaj wiem, że zgłaszają się dwie panie ze 
stowarzyszeń. Nie wiem, czy one będą zabierać głos, czy nie. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tutaj nie widzę tych zgłoszeń. Pytanie czy panie są. Widziałem, że wcześniej Pani 
Barbara Czerniawska pojawiała się, ale nie wiem, czy panie są w tej chwili, bo 
rozumiem, że dwie panie ze strony społecznej chciały zabrać głos w tym punkcie. 
Czy pani dyrektor tutaj obie panie są?  

Barbara Czerniawska 

Dzień dobry, jestem obecna Barbara Czerniawska.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

To, proszę bardzo, wobec tego, proszę bardzo, Pani Barbara Czerniawska, 
maksymalnie 5 minut, dobrze? Proszę bardzo. 

Barbara Czerniawska - "Nie dla projektów CPK w całej Polsce" 

Oczywiście. Dziękuję za możliwość zabrania głosu. Reprezentuję inicjatywę 
społeczną "Nie dla projektów CPK w całej Polsce". Ta inicjatywa Radnych jest 
bardzo cenna i należy do niej moim zdaniem bardzo poważnie podejść. Otóż, gdy 
spojrzymy na dokumentację złożoną do RDOŚ, to ona zawiera 20 000 kart. Czyli 
czysto matematycznie, jeżeli ktoś poważnie chce podejść do tego w 30 dni, to 
oznacza, że każdego dnia taki człowiek powinien przeczytać 667 stron. Jest to po 
prostu fizycznie niemożliwe. Partycypacja społeczna będzie możliwa wtedy, jeżeli z 
dokumentacją da się solidnie zapoznać i właściwie merytorycznie zareagować. 
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Dlatego bardzo jesteśmy wdzięczni i liczymy na to, że Radni przychylą się do tego, 
żeby czas, tutaj wniosek złożony do RDOŚ o wydłużenie do 90 dni, był 
przegłosowany pozytywnie. Dziękuję. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy druga pani, która, wyrażała tutaj chęć zabrania głosu jest, jest 
już pani dyrektor czy nie? 

Kinga Żuchowska - Dyrektor Kancelarii Sejmiku  

Niestety nie ma pani. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Nie ma. No dobrze, to rozumiem, że nie mamy więcej zgłoszeń w dyskusji. 
Przystępujemy zatem do głosowania. Proszę Państwa, w pierwszej kolejności 
przegłosujemy poprawkę zgłoszoną w trakcie posiedzenia komisji w brzmieniu, 
dodaje się czwarty akapit w brzmieniu: jednocześnie mając na uwadze 
zainteresowanie strony społecznej, a także obszar oddziaływania inwestycji, 
apelujemy, apelujemy ja rozumiem o rozszerzenie katalogu stron postępowania o 
wszystkich mieszkańców województwa mazowieckiego. I tutaj ta poprawka ma 
pozytywną rekomendację komisji. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
poprawki do projektu stanowiska z druku nr 927? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za przyjęciem poprawki głosowało 23 Radnych, 3 Radnych było przeciw, 

18 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik poprawkę przyjął. 
Przystępujemy teraz do głosowania całego projektu stanowiska wraz z przyjętą 
poprawką. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu stanowiska z druku nr 927 wraz z 
poprawką? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu stanowiska głosowało 26 Radnych, 3 Radnych było przeciw, 
20 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął stanowisko, w sprawie wszczęcia przez Regionalną Dyrekcję 
Ochrony Środowiska w Warszawie postępowania, dotyczącego wydania decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia pod nazwą: "Budowa 
Centralnego Portu Komunikacyjnego wraz z urządzeniami i obiektami niezbędnymi 
do jego funkcjonowania", druk nr 927 wraz z poprawką. Przechodzimy do pkt 22. O 
zabranie głosu proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Witolda 
Kołodziejskiego, a o prowadzenie obrad Pana Przewodniczącego Marcina 
Podsędka. 

Witold Kołodziejski 

Tak, czy mnie słychać?  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak, słychać Pana, bardzo proszę.  
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Witold Kołodziejski 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, na podstawie statutu, § 41 statutu 
Województwa Mazowieckiego, stanowiącego załącznik do uchwały nr 145/09 
Sejmiku Województwa Mazowieckiego z 7 września 2009 roku i na sesji w dniu 
25 stycznia 2020 roku, Sejmik Województwa Mazowieckiego przyjął plan kontroli 
Komisji Rewizyjnej na rok 2022. To jest uchwała 5/22. W celu realizacji przyjętego 
planu kontroli zostały powołane następujące zespoły kontrolne. Zespół nr 7, to jest 
kontrola w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Zespół nr 8, kontrola w 
Urzędzie Marszałkowskim Województwa Mazowieckiego Departament Organizacji. I 
zespół nr 9, kontrola w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Mazowieckiego 
Departament Kontroli. Uchwałą z dnia 12 lipca 2022 roku został przedłużony termin 
przeprowadzenia powyższych kontroli. W dniu 24 listopada 2022 roku 
Przewodniczący zespołu kontrolnego nr 7 przeprowadził wizję lokalną, odnośnie 
przebudowy drogi wojewódzkiej nr 740 w miejscowości Milejowice i obecnie trwa 
uzgadnianie dokumentacji końcowej po przeprowadzonej kontroli. Kontrola została 
zakończona. Natomiast uzgadnianie i przesyłanie dalej wyników pokontrolnych trwa z 
przyczyn niezależnych od zespołu, z przyczyn losowych zdrowotnych zespół 
kontrolny nr 8 nie podjął czynności kontrolnych. Natomiast, natomiast zespół 
kontrolny nr 9 jest w trakcie wykonywania czynności kontrolnych. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Panie Radny, my jesteśmy w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 rok, 
a tak jak słyszę Pan pewnie wypowiada się na temat innego punktu, który również 
dotyczy Komisji Rewizyjnej. 

Witold Kołodziejski 

To było sprawozdanie z wykonania kontroli. Tak. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak, więc to sprawozdanie jest trochę w innym punkcie, ale rozumiem, że... 

Witold Kołodziejski 

Przepraszam, przepraszam bardzo. To jeśli można, to już nie będę tego 
sprawozdania w kolejnym punkcie odczytywał. Natomiast projekt uchwały brzmi 
następująco. Na podstawie art. 18 pkt 20 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku i statutu 
Województwa Mazowieckiego, który stanowi załącznik do uchwały § 1 przyjmuje się 
plan kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2023, w brzmieniu stanowiącym załącznik do 
uchwały. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu, [dźwięk dzwonka] 
przepraszam, bo tu mam cały czas... 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia. Proszę o przyjęcie w dwóch czytaniach. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Mam 
na myśli oczywiście uchwałę dotyczącą planu pracy komisji, planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej na 2023 rok? 

Nie widzę zgłoszeń. 
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Został złożony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu 
uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 932?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 Radnych, nie było głosów przeciwnych, 
nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 
rok, druk nr 932. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt 
uchwały w sprawie skargi na Mazowieckie Specjalistyczne Centrum Zdrowia imienia 
prof. Jana Mazurkiewicza w Pruszkowie, druk nr 933. A o zabranie głosu bardzo 
proszę Panią Przewodniczącą komisji Katarzynę Bornowską. 

Katarzyna Bornowska 

Dziękuję. Szanowni Państwo, w sprawie skargi na Mazowieckie Specjalistyczne 
Centrum Zdrowia imienia prof. Jana Mazurkiewicza w Pruszkowie. Na podstawie 
stosownych przepisów ustawy o samorządzie województwa oraz przepisu 231 
kodeksu postępowania administracyjnego, uznaje się Sejmik Województwa 
Mazowieckiego za niewłaściwy do rozpatrzenia skargi. W pkt 2 skargę, o której 
mowa, przekazuje się do rozpatrzenia dyrektorowi Mazowieckiego Specjalistycznego 
Centrum Zdrowia. Bardzo proszę o dwa czytania.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nie widzę zgłoszeń. 

Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 
sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 933? Kto jest 
przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 28 Radnych, nie było głosów przeciwnych, 
22 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie skargi na Mazowieckie Specjalistyczne 
Centrum Zdrowia imienia prof. Jana Mazurkiewicza w Pruszkowie, druk nr 933. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie 
skargi na Mazowiecki Wojewódzki Ośrodek Medycyny Pracy w Płocku, druk nr 934. 
O zabranie głosu również panią, proszę Panią Przewodniczącą Katarzynę 
Bornowską. 

Katarzyna Bornowska 

Szanowni Państwo, na podstawie art. 30 a ust. 1 ustawy o samorządzie 
województwa, skargę z dnia 9 grudnia 2022 roku na Mazowiecki Wojewódzki 
Ośrodek Medycyny Pracy w Płocku uznaje się za zasadną. Treść uchwały wraz z 
uzasadnieniem doręcza się skarżącemu. Bardzo proszę o dwa czytania. 
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Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nie widzę zgłoszeń. Został złożony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 
nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 
czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 934? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 Radnych, nie było głosów przeciwnych, 
nikt również nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie skargi na zespół, podjął uchwałę, w 
sprawie skargi na Mazowiecki Wojewódzki Ośrodek Medycyny Pracy w Płocku, druk 
nr 934. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 

Projekt uchwały w sprawie skargi na Zespół Szkół nr 3 imienia Jana Kochanowskiego 
w Wyszkowie, druk nr 935. Bardzo proszę również Panią Katarzynę Bornowską o 
zabranie głosu. 

Katarzyna Bornowska 

Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie województwa oraz art. 231 kodeksu 
postępowania administracyjnego, uznaje się Sejmik Województwa Mazowieckiego za 
niewłaściwy do rozpatrzenia skargi z dnia 14 listopada 2022 roku na Zespół Szkół nr 
3 imienia Jana Kochanowskiego w Warszawie. Skargę przekazuje się do 
rozpatrzenia Mazowieckiemu Kuratorowi Oświaty. Bardzo proszę o dwa czytania. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo Pani Przewodniczącej. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nie widzę. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 
usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 935?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 28 Radnych, nie było głosów przeciwnych, 
23 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę, w sprawie skargi na Zespół Szkół nr 3 imienia Jana 
Kochanowskiego w Wyszkowie, druk nr 935. Przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie skargi na Marszałka Województwa 
Mazowieckiego, druk nr 936. O zabranie głosu również proszę Panią 
Przewodniczącą Katarzynę Bornowską. 

Katarzyna Bornowska 

Szanowni Państwo, na podstawie art. 18 pkt 20 ustawy o samorządzie województwa 
oraz art. 229 pkt 5 i 231 ustawy kodeks postępowania administracyjnego, uznaje się 
Sejmik Województwa Mazowieckiego za niewłaściwy do rozpatrzenia skargi z dnia 
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10 stycznia 2023 roku na działanie Marszałka Województwa Mazowieckiego. Skargę 
przekazuje się do rozpatrzenia Państwowej Inspekcji Pracy. Bardzo proszę o dwa 
czytania. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 
głos w sprawie projekt uchwały? 

Nie widzę zgłoszeń. Został złożony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 
nie słyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 
czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 
projektu uchwały z druku nr 936? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Witold Kołodziejski 

Panie Przewodniczący, przepraszam popełniłem błąd. Ja głosowałem przeciw. 
Witold Kołodziejski. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dobrze, tylko jeszcze nie mam wyniku głosowania. Za chwilę to skorygujemy. 

Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 26 Radnych, 20 Radnych było przeciw, 2 
Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 
Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie skargi na Marszałka Województwa 
Mazowieckiego, druk nr 936. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w drugim półroczu 2022 roku. Pan 
Przewodniczący Witold Kołodziejski już zabierał głos w tej sprawie w poprzednim 
punkcie, więc rozumiem, że teraz bezzasadne jest powielanie tego, co Pan 
Przewodniczący przekazał. Dlatego zapytam Państwa, czy mają Państwo dzisiaj 
pytania dotyczące przesłanego sprawozdania? 

Jeśli uznam, że nie mają Państwo pytań, jeżeli nie będą mieli Państwo pytań uznam, 
iż Sejmik zapoznał się z otrzymanym sprawozdaniem. 

Stwierdzam, że Sejmik zapoznał się ze sprawozdaniem z działalności Komisji 
Rewizyjnej w drugim półroczu 2022 roku. Przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Sejmiku Województwa Mazowieckiego za 2022 
rok. Sprawozdania otrzymali Państwo wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy 
mają Państwo pytania dotyczące przesłanych sprawozdań? 

Jeśli nie, uznam, iż Sejmik zapoznał się z otrzymanymi sprawozdaniami. 

Nie widzę zgłoszeń, pytań. Stwierdzam, że Sejmik zapoznał się ze sprawozdaniami z 
działalności Komisji Sejmiku Województwa Mazowieckiego za 2022 rok. 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Interpelacje i zapytania. W 
okresie między sesjami wpłynęły interpelacje Radnych Łukasza Kudlickiego, Izabeli 
Ziątek oraz odpowiedzi na interpelacje Radnych Artura Czaplińskiego, Izabeli Ziątek i 
Łukasza Kudlickiego. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad? 



Strona 23 z 23 
 

Nie widzę zgłoszeń. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Sprawy 
różne. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku 
obrad? 

Bardzo proszę Pan Radny Jan Rejczak. 

Jan Rejczak 

Czy mój głos dochodzi do Państwa? 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak jest Pan słyszalny, bardzo proszę. 

Jan Rejczak 

Szanowni Państwo, pragnę przedłożyć oświadczenie. Trzydzieści lat temu, 17 lutego 
w 1993 roku zmarł w Radomiu wybitny naukowiec profesor Katolickiego Uniwersytetu 
Lubelskiego ksiądz Włodzimierz Sedlak. Jest honorowym obywatelem miast 
Radomia, Skarżyska-Kamiennej i Sosnowca, w którym się urodził. Rocznica ta jest 
okazją do przedstawienia jego sylwetki i dokonań w sejmiku. Profesor Włodzimierz 
Sedlak był wybitnym biologiem, metodologiem nauki, filozofem i etykiem. Jest twórcą 
polskiej szkoły bioelektroniki, czyli nauki o elektromagnetycznej naturze życia. Do 
najważniejszych sformułowanych przez niego teorii należy koncepcja powstania 
życia przy istotnym udziale związków krzemu oraz koncepcja bioplazmy. Jest 
autorem licznych książek oraz kilkuset rozpraw i artykułów. Od 1935 roku ksiądz 
Włodzimierz Sedlak był prefektem w Trzmielowie, a następnie już podczas wojny w 
pobliskim Siennie w powiecie lipskim prowadził tajne nauczanie. W 1945 roku dzięki 
jego staraniom właśnie w niewielkim Siennie powstała szkoła rzemiosł i istniejące do 
dzisiaj liceum ogólnokształcące, które od 1992 roku nosi imię swojego założyciela. W 
1946 roku ksiądz Włodzimierz Sedlak rozpoczął studia na wydziale matematyczno-
przyrodniczym UMCS w Lublinie i uzyskał kolejno dyplomy magistra antropologii, 
pedagogiki oraz stopień doktora. Od 1960 roku pracował naukowo na wydziale 
filozofii chrześcijańskiej Katolickiego Uniwersytetu Lubelskiego. Był założycielem i 
wieloletnim kierownikiem katedry zakładu biologii teoretycznej KUL. W kilku miastach 
akademickich w latach 60 i 70 dwudziestego wieku znany był też jako porywający 
rekolekcjonista. Pamiętam jako student Politechniki Warszawskiej rzesze młodzieży z 
całej Warszawy uczestniczące w rekolekcjach głoszonych przez niego w kościele na 
placu Narutowicza. Warto też przypomnieć, że w 1974 roku ksiądz profesor 
Włodzimierz Sedlak otrzymał prestiżową nagrodę naukową imienia Włodzimierza 
Pietrzaka i przeznaczył ją na odbudowę Zamku Królewskiego w Warszawie. 
Wyrażam przekonanie, że w najbliższej przyszłości Sejmik Województwa 
Mazowieckiego rozważy ustanowienie księdza profesora Włodzimierza Sedlaka 
patronem roku na Mazowszu. Dziękuję za uwagę. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, Panu Radnemu. 

Nie widzę dalszych zgłoszeń w dyskusji w punkcie sprawy różne. Przechodzimy 
zatem do kolejnego punktu porządku obrad, zamknięcie posiedzenia. Chciałem 
poinformować, że następna sesja zaplanowana jest na 28 marca 2023 roku. 
Zamykam LIII sesję Sejmiku Województwa Mazowieckiego. 

 


